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RG- 0002.P.XXXII.2013                                                                                             
             
         

P R O T O K Ó Ł   NR   XXXII/ 2013 
 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  
w dniu 27 czerwca 2013 r. 

Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Bezpieczeństwo, ład i porządek na terenie gminy Nowe Miasto nad Wartą – informacja 
przedstawiciela Policji.  
Punkt 6.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013-
2020”. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium Uwarunkowań i 
Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego gminy Nowe Miasto nad Wartą, w zakresie 
nieruchomości położonych w miejscowości Wolica Pusta.  
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Chocicza. 
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały w sprawie udzielania i rozliczania dotacji na rzecz publicznych przedszkoli 
oraz placówek prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostki samorządu terytorialnego 
lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania.  
Punkt 12. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 13. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 14. 
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie sesji. 
 Przewodniczący pan Janusz Janicki otworzył XXXII Sesję Rady Gminy i powitał 
Radnych Gminy Nowe Miasto, pana Wójta, panią Sekretarz, panie i panów Sołtysów, 
Kierowników jednostek samorządowych, gości oraz przedstawicieli prasy. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na ustawowy stan 15 Radnych obecnych 
jest 11 Radnych, co stanowi, że podjęte uchwały będą prawomocne. 
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Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 W punkcie tym Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad                                        
i poinformował, że w związku ze złożoną rezygnacją pana Jarosława Wawrzyniaka Sołtysa wsi 
Szypłów składa wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez wprowadzeni jednego 
punktu.  

1. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Sołtysa Sołectwa Szypłów. 
W związku z brakiem innych propozycji Przewodniczący zaproponował głosowanie                            
za wprowadzeniem w. w uchwały. Za wprowadzeniem uchwały w sprawie wyboru Sołtysa 
Sołectwa Szypłów opowiedziało się 11 Radnych. Następnie Przewodniczący zaproponował 
głosowanie za porządkiem obrad wraz z wprowadzoną uchwałą.  
Za porządkiem obrad opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących.  
W związku z powyższym uchwała w sprawie wyboru Sołtysa Sołectwa Szypłów stanowiła 
będzie punkt 12. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
 Przewodniczący poinformował, że protokół z sesji tradycyjnie  zamieszczony jest na 
stronie internetowej urzędu, oraz poprosił o ewentualne uwagi do protokołu. 
Przewodniczący stwierdził, że w związku z brakiem uwag można przegłosować przyjęcie 
protokołu. Protokół z  XXXI Sesji został przyjęty jednogłośnie 11 głosami. 
                      
Ad 5) Bezpieczeństwo, ład i porządek na terenie gminy Nowe Miasto nad Wartą – 
informacja przedstawiciela Policji.  

W posiedzeniu sesji udział wzięli: mł. insp. Paweł Wawrzyniak, sierż. sztab. Piotr Cepa,  
Temat został omówiony przez Komendanta Powiatowej Policji w Środzie Wielkopolskiej                  
mł. insp. Pawła Wawrzyniaka.  

W 2012 roku na terenie działania Komendy Powiatowej Policji w Środzie Wlkp. 
wszczęto 732 postępowania przygotowawcze tj. o 51 mniej w porównaniu do roku 2011, 
natomiast w wyniku zakończonych postępowań przygotowawczych  stwierdzono 1065   
przestępstw tj. o 3 mniej niż w roku 2011. 
Wskaźnik wykrywalności przestępstw ukształtował się na poziomie  87,3 %    i wzrósł o  2,1%  
w stosunku do roku ubiegłego. 
W ogólnej liczbie  1065 stwierdzonych przestępstw, największą ilość stanowią przestępstwa o 
charakterze kryminalnym 658. Następnie drogowe w ilości 229 i  gospodarcze w ilości 156 
przestępstw. Pozostałe to 22 przestępstwa. 

W przestępczości kryminalnej nastąpił spadek zarówno wśród wszczęć o 19 
postępowań, jak również ilości przestępstw stwierdzonych o 4 . 
Wskaźnik wykrywalności wzrósł o 3,1% i wyniósł 79,7 %. 

W ogólnej liczbie 658 przestępstw stwierdzonych o charakterze kryminalnym, 
największą liczbę stanowią przestępstwa przeciwko mieniu w liczbie 428. Następne w 
kolejności pod względem liczby, są przestępstwa narkotykowe, których stwierdzono 188. 
Ponadto odnotowano 42 przestępstwa skierowane przeciwko życiu i zdrowiu. 

Wśród przestępstw kryminalnych w wybranych kategoriach, w porównaniu do roku 
ubiegłego, wygląda to w sposób następujący: 

� W kategorii zabójstw w 2012 r. nie wszczęto żadnego postępowania oraz nie 
stwierdzono żadnego takiego przestępstwa. W okresie analogicznym także nie 
stwierdzono popełnienia  takiego przestępstwa. 

� W kategorii zgwałceń wszczęto 2 postępowania oraz stwierdzono 1 takie przestępstwo. 
W okresie analogicznym wszczęto nie wszczęto żadnego  postępowania 
przygotowawczego i  nie stwierdzono popełnienia takiego przestępstwa.  

� W kategorii rozbojów i wymuszeń rozbójniczych stwierdzono popełnienie                               
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5  przestępstw w 2012 r., w 2011 r. – 4, przy wskaźniku wykrywalności 100% w 2012 r. 
i takim samym wskaźniku wykrywalności w roku 2011, 

� W kategorii  bójka i pobicie stwierdzono popełnienie 8 przestępstw w 2012 r., przy 5                  
w 2011 r., z których wszystkie wykryto – wskaźnik wykrywalności wyniósł  100% 
podobnie jak w roku 2011 

� W kategorii uszczerbek na zdrowiu stwierdzono popełnienie   32 przestępstw w 2012 r., 
przy 21 w 2011 r., z których wszystkie zostały wykryte, uzyskując wskaźnik 
wykrywalności 100%, przy wskaźniku wykrywalności 95,2 % w roku 2011, 

� W kategorii kradzieży cudzej rzeczy stwierdzono popełnienie 177 przestępstw w  2012 
r., przy 155 w 2011 r., uzyskując wskaźnik wykrywalności na poziomie 55,6% przy 
wskaźniku wykrywalności 51,6% w roku 2011,  

� W kategorii kradzieży z włamaniem stwierdzono popełnienie 45 przestępstw w  2012 r., 
przy 89 w 2011 r., uzyskując wskaźnik wykrywalności w roku 2012 na poziomie 54,2 
%  przy wskaźniku wykrywalności 50,5% w roku 2011, 

� W kategorii kradzieży i kradzieży poprzez włamanie samochodu stwierdzono 
popełnienie 23 tego typu przestępstwa w 2012 r., przy 25 w 2011 r., uzyskując 
wskaźnik wykrywalności na poziomie  43,5%, przy wskaźniku wykrywalności 40 %                
w  roku 2011, 

� W kategorii uszkodzenie rzeczy stwierdzono popełnienie  48 przestępstw w 2012 r., 
przy 44 w 2011 r., uzyskując wskaźnik wykrywalności na poziomie 58,3% przy 
wskaźniku wykrywalności 54,5% w roku 2011, 

� W kategorii przestępstw z ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii stwierdzono 
popełnienie 188 przestępstw, przy 177 w 2011 r., osiągając  100% wskaźnik 
wykrywalności przy takim samym wskaźniku w roku 2011. 

W zakresie przestępczości gospodarczej można stwierdzić, że w przypadku w wszczęć nastąpił 
w 2012 r. duży progres o 13 przestępstw  do roku 2011. Ilość przestępstw stwierdzonych do 
analogicznego okresu roku jest na podobnym poziomie do roku ubiegłego i wzrosła                                
o 2 przestępstwa. 
Reasumując można wskazać tendencje pozytywne i negatywne i tak: 
Tendencja pozytywne: 
Spadło zagrożenie przestępczością w kategoriach : 

� kradzież z włamaniem o 44 przestępstwa,  
� kradzież i kradzież poprzez włamanie samochodu o 2 przestępstwa,  

Nastąpił  wzrost wykrywalności w takich kategoriach przestępstw jak: 
� uszkodzenie rzeczy o 3,8 % do poziomu 58,3% 
� kradzież samochodów o  3,5% do poziomu 43,5% 
� kradzież cudzej rzeczy o 4,0 % do poziomu 55,6% 
� kradzież z włamaniem o 3.7 % do poziomu 54,2% 
� uszczerbek na zdrowiu o 4,8 % do poziomu 100 % 

� utrzymany został wskaźnik wykrywalności z 2012 r., na poziomie 100% w kategorii 
przestępstw bójka i pobicie, przestępstwach rozbójniczych oraz narkotykowych. 

Tendencje negatywne: 
Nastąpił wzrost zagrożenia przestępczością w kategorii: 

� kradzież cudzej rzeczy o 22 przestępstwa, 
� przestępstwa narkotykowe o 11 przestępstw, 
� uszczerbek na zdrowiu o 11 przestępstw, 
� uszkodzenie rzeczy o 4 przestępstwa, 
� przestępstwa korupcyjne o 3 przestępstwa,  
� bójka i pobicie o 3 przestępstwa, 
� rozbój, kradzież rozbójnicza i wymuszenie rozbójnicze o 1 przestępstwo, 
� zgwałcenie 1 przestępstwo -  w roku 2011 – 0. 
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� W roku 2012 nie odnotowano spadku wskaźnika wykrywalności  w żadnej kategorii 

przestępstw, co należy uznać za tendencję pozytywną, którą należy utrzymać w roku 
2013.  
Największą ilość zdarzeń w 2012 roku odnotowano na terenie miasta i gminy Środa 

Wlkp. W ogólnej liczbie 296 zdarzeń, które miały miejsce na terenie miasta i gminy Środa 
Wlkp., 52,8 % odnotowano na trenie miasta, tj. 226 zdarzeń, natomiast 70 zdarzeń tj. 16,4 % na 
terenie gminy.  
 Najbardziej zagrożonymi miejscami przestępczością o charakterze kryminalnym na 
terenie miasta Środa Wlkp. są rejony: Osiedle Jagiellońskie (17), ul. Brodowska (15) i ul. 
Dąbrowskiego (14).  Natomiast biorąc pod uwagę miejscowości na terenie gminy Środa Wlkp. 
najwięcej zdarzeń odnotowano w miejscowości Brodowo (8) i Jarosławcu (7). 
Wśród zgłoszonych zdarzeń, na terenie miasta dominują kradzieże (157). 
 Na terenie gminy Dominowo najwięcej zdarzeń odnotowano w Dominowie (4). 
 W gminie Zaniemyśl najbardziej zagrożone są Zaniemyśl (23) i Łękno (6). 
Wśród zdarzeń dominują  kradzieże. 
 Gmina Nowe Miasto nad Wartą najwięcej zdarzeń odnotowano w Nowym Mieście nad 
Wartą w kategorii kradzież i kradzież z włamaniem (3). 
 Natomiast w gminie Krzykosy najbardziej zagrożony jest rejon miejscowości Krzykosy 
(5) i Miąskowo (4). 
Wśród zdarzeń kryminalnych odnotowano najwięcej kradzieży (2). 
II. Bezpieczeństwo w ruchu drogowym powiatu średzkiego 
W roku 2012 na drogach powiatu średzkiego zaistniało 408 zdarzeń drogowych, w tym: 

� wypadków  63 , w których: 
� zostało zabitych osób:   9, 
� zostało rannych osób:   69, 

� kolizji drogowych:     345. 
Porównując te dane do analogicznego okresu roku ubiegłego, zanotowano: 

� spadek zdarzeń drogowych o  63, 
� spadek wypadków drogowych o  30, 
� spadek osób zabitych o   6, 
� spadek osób rannych o   53, 
� spadek kolizji drogowych o   33. 

W poszczególnych gminach powiatu średzkiego najwięcej zdarzeń odnotowano na terenie 
miasta i gminy Środa Wlkp. 62 % wszystkich zdarzeń, następnie na terenie gminy Krzykosy 
(14%). Biorąc pod uwagę skutki tych zdarzeń, pod względem ilości osób zabitych i rannych, 
najbardziej zagrożonymi są drogi gminy Środa Wlkp., Krzykosy i Nowe Miasto nad Wartą. 
Przyczyny zdarzeń drogowych, spowodowanych przez kierujących pojazdami. 
W analizowanym okresie kierujący pojazdami byli sprawcami: 

� zdarzeń drogowych:  349 (co stanowi 85,5 % ogółu zdarzeń) 
� wypadków drogowych: 57 (osób rannych 65 ,  zabitych 7) 
� kolizji drogowych:   292 

Do podstawowych przyczyn zdarzeń drogowych należało: 
� nieudzielanie pierwszeństwa przejazdu  114 ( 28 %) 
� niedostosowanie prędkości do warunków ruchu 94 (23%), 

niezachowanie bezpiecznej odległości między pojazdami  52 (13%). 
Przyczyny zdarzeń drogowych, spowodowanych przez pieszych. 
W analizowanym okresie piesi byli sprawcami: 

� zdarzeń drogowych  : 10 (co stanowi 2,4 % ogółu zdarzeń) 
� wypadków drogowych : 4 (osób rannych 2,  zabitych 2)  
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Podstawowa przyczyną zdarzeń spowodowanych przez pieszych było nieostrożne wejście na 
jezdnię przed jadący pojazd.  
Zdarzenia drogowe spowodowane przez nietrzeźwych uczestników ruchu: 
W analizowanym okresie nietrzeźwi kierujący pojazdami byli sprawcami: 

� zdarzeń drogowych  19 (co stanowi 4,6 %  ogółu zdarzeń) 
� wypadków drogowych 7 (osób rannych 7, zabitych 2) 
� kolizji drogowych  12. 

Reasumując można stwierdzić, że w roku 2012: 
� spadła  o 63,   tj. o 13,4 % ogólna liczba zdarzeń drogowych, 
� spadła o 30,    tj. o 32,2 %  liczba wypadków drogowych, 
� spadła  o 33   tj. o 8,7 % liczba kolizji drogowych, 
� spadła osób zabitych o 6, tj.   40  %, 
� spadek osób rannych o53,  tj.   43,4 %, 
Główną przyczyną zdarzeń nadal jest nieprawidłowe zachowanie się użytkowników dróg,  

a w szczególności kierujących pojazdami, którzy spowodowali 90,5 % ogółu zdarzeń.                   
Osoby piesze spowodowały 6,3 % ogółu zdarzeń. 

� Największe zagrożeniem bezpieczeństwa w ruchu drogowym odnotowano na 
drodze krajowej  nr 11, gdzie zarejestrowano: 
� 145 zdarzeń drogowych , co stanowi 35,5 % ogółu zdarzeń, w tym: 

� 26 wypadki drogowe, w których 5 osób poniosło śmierć,                   
a 32 osób zostało rannych,                      

� 119 kolizji drogowych. 
� Drugim rejonem pod względem zagrożenia bezpieczeństwa w ruchu drogowym              

jest miasto Środa Wlkp.. gdzie zarejestrowano: 
� 133 zdarzenia drogowe, co stanowi 28,5 % ogółu zdarzeń, w tym: 

� 14 wypadków drogowych, w których rannych zostało 16 osób,   
� 119 kolizji drogowych. 

� Największa dynamikę zdarzeń drogowych w Środzie Wlkp. zarejestrowano                         
na następujących ulicach: 
� ul. Niedziałkowskiego ( 8 zdarzeń drogowych, 0 wypadków drogowych,  

0 osób rannych, 8 kolizji drogowych) 
� ul. 20-go Października (7 zdarzeń drogowych, 2 wypadki drogowe,  

2 osoby ranne, 4 kolizje drogowe) 
� ul. Poselska ( 5 zdarzeń drogowych, 2 wypadki drogowe, 2 osoby ranne,  

3 kolizje drogowe) 
� ul. Strzelecka (7 zdarzeń drogowych, 2 wypadki drogowe, 2 osoby  

ranne, 4 kolizje drogowe) 
Funkcjonariusze Zespołu Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji w  Środzie 

Wlkp. wykonali czynności na miejscu 179 zdarzeń drogowych. 
Ujawnili 9129 wykroczeń drogowych. Nałożyli za ujawnione wykroczenia 8945 mandatów 
karnych w tym: 

� na kierujących  7823 
� na pieszych  1100 

Ponadto funkcjonariusze Zespołu Ruchu Drogowego w czasie służby w patrolach: 
� wylegitymowali 15 175 osób, w tym: 

� kierujących pojazdami  13 804 
� pieszych                1 348 

� ujawnili 168 kierujących znajdujących się w stanie nietrzeźwości lub po użyciu, 
� ujawnili 9 kierujących popełniających inne przestępstwa (niestosujących się do wyroku 

sądowego, narkotyki i inne). 
� sporządzili 7 682 kart rejestracyjnych Mrd – 5, 
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� zatrzymali 106 uprawnień do kierowania pojazdami, z czego 93 za kierowanie w stanie 
nietrzeźwości lub w stanie po użyciu alkoholu, 

� zatrzymali 762 dowodów rejestracyjnych. 
III. Ocena efektywności służby prewencji: 

� Siły i środki kierowane do służby patrolowej. 
Priorytetem działań pionu prewencji jest wykonawstwo służby patrolowej w rejonach 

szczególnie zagrożonych przestępczością kryminalną i wykroczeniami.                                                                                                            
Dyslokację służby każdorazowo poprzedzano analizą stanu bezpieczeństwa i porządku 

publicznego na terenie powiatu oraz analizą stopnia zagrożenia ładu i porządku publicznego                
w przewidywanych i odbywających się imprezach sportowych, rozrywkowych i rekreacyjnych. 

W  roku 2012 stan ewidencyjny Zespołu Patrolowo-Interwencyjnego wynosił                         
18 policjantów, przy czym, 1 policjant z dniem 25 lutego odszedł na emeryturę, a od 12 
stycznia 5 (pięciu) policjantów przyjętych do służby w grudniu 2011 roku rozpoczęło szkolenie 
podstawowe w Szkole Policji w Słupsku. Następnie po ukończeniu szkolenia podstawowego w 
dniu 06 lipca 2012 roku, wymienieni policjanci w dniu 05 listopada 2012 roku rozpoczęli 
adaptację zawodową w OPP KWP w Poznaniu, którą ukończyli 21 grudnia 2012 roku. Ponadto 
jeden policjant cały rok 2012 przebywał na zwolnieniu lekarskim związanym z ciążą (do 
20.08.2012), a następnie na urlopie macierzyńskim. Pozostali skierowani do służby policjanci 
ogółem wykonali 2 425  służby tj. 19 400 godziny osiągając wskaźnik wykorzystania na 
poziomie 47,4 %. Przewodnik psa służbowego wykonał ogółem 165 służb patrolowych, tj. 
1321 godzin. Czas innych czynności wykonanych przez policjantów Zespołu Patrolowo-
Interwencyjnego przedstawia się następująco: 

� służba w pomieszczeniach dla zatrzymanych 236 godzin   
� konwoje i doprowadzenia    66 godzin  
� szkolenia i szkoły resortowe    7686 godzin 
�  zabezpieczenie imprez masowych  298 godzin  

� W 2012 r. policjanci pionu prewencji przepracowali odpowiednio: 
� na I    zmianie  28,5 %  ogólnego czasu służby, 
� na II   zmianie  32,4 % ogólnego czasu służby, 
� na III  zmianie  39,1 % ogólnego czasu służby. 

Te wskaźniki należy również ocenić pozytywnie bowiem wynika z nich, że policjanci 
pionu prewencji byli kierowani do służby w godzinach w których zagrożenie przestępstwami              
i wykroczeniami było największe. 
             Ponadto policjanci z pionu prewencji oceniani byli poprzez określenie czasu reakcji na 
zgłoszone zdarzenia w zależności od miejsca tj. w mieście oraz w terenie wiejskim.                            
W opisywanym roku w mieście zanotowano 2 265 zdarzeń, a czas reakcji policji średnio 
wyniósł około 4 minuty 52 sekundy. Natomiast w terenie wiejskim zarejestrowano 1 387 
zdarzenia, a średni czas reakcji kształtował się na poziomie 10 minut 21 sekund. 
Powyższe związane jest z ukształtowaniem powiatu i koniecznością dotarcia na miejsce 
zdarzenia częstokroć znajdujące się kilkanaście kilometrów od siedziby jednostki Policji. 

� Wykorzystanie dzielnicowych w służbie. 
 

W roku 2012 stan etatowy dzielnicowych dla całej KPP w Środzie Wlkp. wynosił                    
9 dzielnicowych, natomiast stan ewidencyjny 8. 

 Wykorzystanie dzielnicowych (absencja) kierowanych do codziennej służby 
obchodowej i patrolowej w 2012 r. w porównaniu do roku 2011 przedstawia się następująco: 
               2011 roku              2012 roku 

� stan ewidencyjny              3276 -100%                 3168  - 100% 
� obchód                               1626 - 49,6                  1312  - 41,4% 
� patrol                                  0 h    - 0%                191    - 6,0%  
� szkolenie                            24    - 0,7%                 52      - 1,6%  
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� służba ochronna                51    - 1,5 %                91      - 2,8%   
� inne                15    - 0,4%      231   - 7,2%   

 Analizując powyższe stwierdzić należy, że w ocenianym okresie nastąpił spadek  
wykonanych służb obchodowych przez dzielnicowych, a jednocześnie zwiększyła się liczba 
wykonanych służb patrolowych.  Zwiększyła się także liczba służb dzielnicowych w 
pomieszczeniach dla osób zatrzymanych.                                                                                                                                             

� Postępowanie w sprawach o wykroczenia. 
Wykroczenia ujawnione przez policjantów i zastosowane środki prawne.  
Ogółem ujawniono 13 003 wykroczeń. Największą liczbę ujawnili policjanci Zespołu 

Ruchu Drogowego 9 129. Policjanci patrolowo-interwencyjni ujawnili 3105 wykroczeń, 
dzielnicowi 607, a pozostali policjanci 162. 

Policjanci nałożyli 11 381 mandatów karnych, w 528 przypadkach skierowali wnioski o 
ukaranie do Sądu Rejonowego. Funkcjonariusze zastosowali pouczenie wobec osób 
popełniających wykroczenia w 931 przypadkach. 

� Wnioski o ukaranie. 
W okresie 2012 roku policjanci  Komendy Powiatowej Policji w Środzie Wlkp. łącznie 

sporządzili 528 wniosków o ukaranie tj. o 69 wniosków mniej niż w 2011 roku.  
Kategorie wykroczeń, za które sporządzono wnioski o ukaranie przedstawiają się 

następująco: 
� 33 - to wykroczenia przeciwko bezpieczeństwu i porządkowi publicznemu ( 6,2 % 

ogółu  wykroczeń),  
�  264 - to wykroczenia przeciwko bezpieczeństwu i porządkowi w ruch na drogach, 

(50 % ogółu wykroczeń), 
� 9 – to wykroczenia przeciwko bezpieczeństwu osób i mienia, (1,7 % ogółu 

wykroczeń),  
� 66 – to wykroczenia przeciwko obyczajności publicznej, (12,5 % ogółu wykroczeń) 
�  72 -  to wykroczenia przeciwko mieniu, (13,6 % ogółu wykroczeń), 
�  16 - to wykroczenia przeciwko urządzeniom użytku publicznego, (3 % ogółu 

wykroczeń), 
�    1 – to wykroczenia dot. przepisów o ochronie zwierząt, (0,1 % ogółu wykroczeń), 
�    34 - to wykroczenia przeciwko przepisom ustawy o wychowaniu w trzeźwości                   

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi,( 6,4 % ogółu wykroczeń), 
�  32- to wykroczenia przeciwko innym przepisom,( 6,0 % ogółu wykroczeń). 
Z przeprowadzonej analizy wynika, że ilość sporządzonych wniosków za wykroczenia 

w ruchu drogowym, to połowa ogólnej liczby wniosków. Powyższy stan rzeczy spowodowany 
był występującymi przesłankami ujemnymi do stosowania postępowania mandatowego                       
w przypadkach popełnianych wykroczeń w ruchu drogowym, dlatego, też represjonowanie 
sprawców powyższych wykroczeń odbywało się poprzez skierowanie do sądu wniosków                       
o ukaranie. 

� Mandaty karne. 
Policjanci prewencji nałożyli ł ącznie 11 381 mandatów karnych, to o 1 737 mandatów 

mniej  niż w roku 2011 (13 118) .   
Struktura nałożonych mandatów karnych przedstawia się następująco: 

� przeciwko porządkowi i spokojowi publicznemu    56        
� przeciwko bezpieczeństwu osób i mienia     26         
� przeciwko bezpieczeństwu i porządkowi ruchu na drogach   10 178                
� przeciwko urządzeniom użytku publicznego    163           
� przeciwko  przepisom o ochronie przyrody, zwierząt   1        
� przeciwko obyczajności publicznej      145     
� przeciwko mieniu        131                  
� przeciwko przepisom ustawy o wychowaniu w trzeźwości  
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i przeciwdziałaniu alkoholizmowi      614  
� przeciwko innym przepisom       67          

Ilość nałożonych mandatów w ruchu drogowym stanowi 89,4 % ogólnej liczby 
nałożonych mandatów. 

� Zatrzymania na gorącym uczynku. 
W czasie służby policjanci Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego zatrzymali                      

na gorącym uczynku popełnienia przestępstwa bądź w bezpośrednim pościgu 255 osób, z tego: 
� policjanci patrolowo-interwencyjni   182 osoby  
� przewodnicy       20 osób 
� dzielnicowi       53 osoby  
� Interwencje. 

W ocenianym okresie czasu przeprowadzono łącznie 571 interwencji policyjnych.                        
W porównaniu do analogicznego okresu roku poprzedniego nastąpił spadek o 126. 

Z ogólnej liczby to: 
rok  2011          rok  2012 

� interwencje domowe        401      308 
� interwencje w miejscach publiczne      105      112 
� w innych miejscach         191      151 
Należy podkreślić, iż spadła liczba interwencji domowych o 93, i w innych miejscach o 40, 

wzrosła liczba interwencji w miejscach publicznych o 7. 
� Osoby umieszczone w Policyjnych Pomieszczeniach dla Osób zatrzymanych.  

W ocenianym okresie czasu zatrzymano w pomieszczeniach dla osób zatrzymanych 
Komendy Powiatowej Policji w Środzie Wlkp. łącznie 313 osób, to wzrost w porównaniu do 
roku 2011 o 70. 
Przyczyny zatrzymania:       

� podejrzani o popełnienie przestępstw:  215   
� na polecenie sądów i prokuratora:  32      
� zatrzymanie prewencyjne:    65 
� za wykroczenie         1    

 Postępowania dotyczące nieletnich. 
W 2012 roku nieletni popełnili 52 czyny karalne. Ilość czynów karalnych spadła o 41,7 %                 
w stosunku do roku ubiegłego. Odnotowano spadek ilości osób nieletnich popełniających 
czyny Najwięcej czynów stanowią czyny skierowane przeciwko mieniu 29. Następną kategorią 
to czyny skierowane przeciwko życiu i zdrowiu w ilości 8, narkotykowe 6.  
 W roku 2012 dominującą kategorią przestępstw, były  przestępstwa przeciwko mieniu 
określone w art. 278 kodeksu karnego, 279 kodeksu karnego. Odnotowane czyny w kategorii 
około narkotykowej są efektem prowadzonego rozpoznania w środowisku młodzieżowym 
przez funkcjonariuszy zajmujących się tą kategorią przestępstw.   
 Analizując dane dotyczące miejsca popełnienia czynu, stwierdzić należy, iż ilość 
czynów karalnych będących przestępstwami, a zaistniałych na terenie szkół utrzymuje się na 
podobnym poziomie .            

Niepokój budzą zaś kategorie czynów karalnych popełnianych poza szkołą. Zaliczyć do 
nich należy kradzieże, włamania oraz przestępstwa „narkotykowe”. W tym celu zwiększono 
nacisk na uświadomienie osobom małoletnim, ich rodzicom i opiekunom  zagrożeń związanych 
z popełnianiem czynów karalnych z kategorii „narkotykowej” oraz określonej w Kodeksie 
Karnym w kategorii przeciwko „przestępstwa przeciwko mieniu” 

Wśród działań podejmowanych przez policjantów Zespół Prewencji Kryminalnej 
Nieletnich i Patologii Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego KPP w Środzie Wlkp. na rzecz 
zapobiegania przestępczości wymienić można: 
� akcja „Stop oszustom” przeprowadzono spotkania edukacyjne z seniorami  
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� szkolenie przeprowadzono wśród członków Stowarzyszenia Emerytów i Rencistów 
Policyjnych 

� szkolenie przeprowadzono wśród mieszkańców Domu Pogodnej Jesieni w Środzie Wlkp. 
� szkolenie przeprowadzono wśród słuchaczy Uniwersytetu III-go Wieku 
� szkolenie przeprowadzono wśród członków Koła Emerytów i Rencistów  
� wspólnie ze Spółdzielnią Mieszkaniową w Środzie – plakaty ostrzegawczo-informacyjne 
� „Bądź widoczny” – rozdawano kamizelki i elementy odblaskowe wśród rowerzystów                      

i osób uprawiających sporty. 
� spotkania prewencyjne z księżmi z terenu powiatu średzkiego dotyczącego włamań                          

i zabezpieczenia plebanii pod nieobecność księży 
� prewencja Ruchu Drogowego w ramach współpracy z Generalną DDKiA zorganizowano 

happening w  ramach strategicznego programu ochrony życia i zdrowia użytkowników 
dróg krajowych pod nazwą „Drogi Zaufania” 

� z funkcjonariuszami SOK włączono się w zorganizowanie  na terenie Środy Wlkp. działań 
pod nazwą „Bezpieczny Przejazd” skierowany do użytkowników dróg. Cel- poprawa 
bezpieczeństwa przy przejazdach kolejowych. 

� wśród sołtysów gminy Środa przeprowadzono szkolenie profilaktyczne bezpiecznych 
zachowań na wsi oraz bezpieczeństwa dzieci na wsi oraz zabezpieczania trzody chlewnej                 
i sprzętu. 

� opracowano i wydrukowano ulotkę dotyczącą bezpiecznego korzystania z roweru, 
zawierającą wyciąg najważniejszych przepisów, i rady pod kątem bezpiecznego 
korzystania z roweru przez dzieci jak i dorosłych. 

� w okresie zimowym działania na rzecz poprawy bezpieczeństwa bezdomnych – spotkania 
OPS + kontrola miejsc przebywania tych osób przez dzielnicowych oraz strażników 
miejskich. 

� w ramach corocznej inicjatywy „Trzeźwe Spojrzenie” policjanci prowadzili szkolenia 
edukacyjne dla osadzonych w miejscowym Areszcie Śledczym dotyczących przestępstw 
popełnianych pod wpływem alkoholu. 

� prowadzono akcję „Sierż. Pyrek rowerzysta”,  „Bądź widoczny na drodze” w której piesi                   
i rowerzyści otrzymywali kamizelki odblaskowe.  

� w ramach programu „Bezpieczne Miasto/Wieś” we współpracy ze stowarzyszeniem 
„Droga i Bezpieczeństwo” na terenie gminy Środa Wlkp., Krzykosy i Nowe Miasto n/W 
organizowano spotkania z dorosłymi uczestnikami ruchu drogowego /piesi, rowerzyści, 
osobami uprawiające Nordic Walking /, których instruowano na temat zasad bezpiecznego 
poruszania się po drogach a także przekazywano kamizelki odblaskowe oraz inne elementy 
odblaskowe. 

� organizowano spotkania z nauczycielami, pedagogami, rodzicami uczniów szkół 
gimnazjalnych oraz ponad gimnazjalnych gdzie tematem spotkania były zagrożenia 
związane z zażywaniem środków odurzających a także zagadnienia dotyczące zagrożeń 
związanych z uzależnieniami /alkohol, wyroby tytoniowe/. Omawiano konsekwencje 
prawne związane z tą tematyką . Podczas spotkania z rodzicami i pedagogami posiłkowano 
się walizką DRUG-BOX z KPP we Wrześni. 

� przeprowadzono pogadanki z uczniami w szkołach na temat „Bezpiecznej Zimy”. 
� prowadzono pogadanki z uczniami pt.”Być odpowiedzialnym”.  
� w ramach programu „Bezpieczny Ogród” uczestniczono w spotkaniach z działkowcami. 
� prowadzone były kompleksowe działania zmierzające do ograniczenia zjawiska  

narkomanii oraz przekazania wiedzy na temat szkód zdrowotnych i społecznych używania 
narkotyków. W ramach realizacji programu „Bezpieczna Szkoła” realizowano tematykę 
programów „Narkotyk i- najlepsze wyjście nie wchodzić” oraz programy „Ogólnopolska 
Akcja Narkotykowa”. Przeprowadzane były spotkania oraz prelekcje wśród rodziców                              
i nauczycieli. Wykorzystywano z KPP we Wrześni walizkę DRUG-BOX  celem 
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zaprezentowania i zwrócenia uwagi dorosłych na środki z którymi mogą mieć do czynienia 
osoby małoletnie.    

� zainicjowano i wprowadzono w ramach inicjatywy społecznej, na bazie współpracy                        
z uczniami ZSZ  o profilu policyjnym – służby „patroli szkolnych” 

� propagowano prawidłowe zachowania na drodze w ramach powiatowego Turnieju 
Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego 

� spotkania wspólnie z Państwową Strażą Pożarną.  
� w okresie letnim działania dotyczące bezpiecznego wypoczynku i zabaw wśród dzieci 

uczęszczających do świetlic środowiskowych w Środzie i Chociczy. 
� wspólnie z Towarzystwem Sportowym MTB Team Środa – prowadzono zakrojone na cały 

powiat działania szkoleniowe wśród uczniów szkół podstawowych i gimnazjów oraz dzieci 
przedszkolnych. Wszystkie dzieci otrzymywały odblaski. 

� we współpracy ze Stowarzyszeniem „Droga i Bezpieczeństwo” rozdawano dzieciom 
kolorowanki o tematyce ruchu drogowego 

� zorganizowane zostały zajęcia edukacyjne dla uczniów Zespołu Szkół Zawodowych                   
w Środzie Wlkp. o odpowiedzialności karnej i konsekwencji za popełnienie czynów 
karalnych 

� zorganizowano na rozpoczęcie wakacji piknik prewencyjny promujący bezpieczne 
podróżowanie, spędzanie czasu wolnego – wakacyjnego  

� we współpracy z firmą Skanska zorganizowano dla dzieci w wieku przedszkolnym zajęcia 
edukacyjno - profilaktyczne o zakazie zabaw na terenie budowy oraz bezpiecznym 
korzystaniu z drogi. Wszystkie dzieci zostały wyposażone w kamizelki odblaskowe. 

� w ramach „Bezpieczna szkoła” przeprowadzano pogadanki z dziećmi w przedszkolach, 
szkołach w celu podnoszenia wiedzy na temat własnego bezpieczeństwa, przekazywano 
odblaski SpongeBoba, przekazywano kolorowanki na temat bezpieczeństwa, 
uświadamiano dzieci i młodzież na temat zagrożeń wynikających z poruszaniem się po 
drogach.  

� przekazywano dzieciom prawidłowe zachowanie wobec zwierząt, jak również podstawowe 
zasady bezpieczeństwa w kontakcie z osobami obcymi.   

� prowadzono działania „Odblaskowy Uśmiech”. 
� kontynuowano program „Wchodzę w dorosłe życie-podstawowe zagadnienia prawne”.  
� we współpracy z Średzką Spółdzielnią Mleczarską „JANA” oraz Państwową Strażą 

Pożarną dla uczniów szkół podstawowych zorganizowano turniej „Mlecznie Bezpiecznie”. 
� równocześnie z odbywającym się XI Otwartym Międzynarodowym Triathlonem 

Policyjnym nad jeziorem średzkim zorganizowano piknik rodzinny pod nazwą „spędź czas 
bezpiecznie ze swoim dzieckiem” w ramach którego propagowano tematykę bezpiecznych 
wakacji.   

IV. Podsumowanie 
Analizując całościowo stan zagrożenia na terenie powiatu, należy przyjąć następujące 

prognozy i kierunki działań na 2013 r.: 
� nadal będą dominować przestępstwa przeciwko mieniu,, 
� istotnym problemem będą kradzieże i kradzieże z włamaniem do różnych obiektów, 

w tym również do budynków mieszkalnych, 
� należy obawiać się wzrostu ilości przestępstw związanych z dystrybucją 

narkotyków oraz kradzieżą pojazdów, 
� należy podejmować działania profilaktyczne: 

� wśród dzieci i młodzieży dotyczące podnoszenia świadomości                         
w zakresie odpowiedzialności za popełnione czyny karalne oraz 
negatywne skutki zażywania używek (papierosy, alkohol, środki 
odurzające), 

� mających na celu ograniczenie liczby przestępstw przeciwko mieniu, 
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� celem działań w zakresie bezpieczeństwa w ruchu drogowym będzie nadal 
zmniejszenie liczby wypadków drogowych ze skutkiem śmiertelnym oraz 
zmniejszenie liczby osób rannych, 

� skutecznie współdziałanie uprawnionych podmiotów w zakresie przeciwdziałania 
zjawisku przemocy w rodzinie, 

� zapewnienie szybkiej reakcji na zgłoszenie obywatela o zaistniałym zdarzeniu,  
� zapewnienie bezpieczeństwa w miejscach publicznych i eliminacja zachowań 

szczególnie uciążliwych społecznie1. 
Na salę posiedzenia do grona Radnych dołączyła Radna Julia Rzepka. Skład Rady 12 Radnych. 

Po omówieniu sprawozdania, Radni podjęli dyskusję na temat bezpieczeństwa na 
terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą. Po czym Przewodniczący ogłosił 5cio minutową 
przerwę.  

 
Ad 6) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący oznajmił, że w dniu dzisiejszym ze względu, że czas między sesjami 
był zaledwie 7mio dniowy ograniczy ten punkt do minimum i głos odda Wójtowi Gminy. 
 
Ad 7) Informacja Wójta o pracy w okresie miedzy sesjami. 

W punkcie tym głos zabrał Wójt Aleksander Podemski, który informował, że w chwili 
obecnej cały czas absorbuje sprawa śmieci oraz projektów unijnych, w ramach których 
ogłaszane są kolejne przetargi. Finalizowany jest projekt planowanej drogi schetynówki                      
od Świętomierza do Książa Wlkp. Wójt informował również iż projekt budowy kanalizacji                 
w Boguszynie jest dobrze wypunktowany, gmina otrzyma na to pieniądze w wysokości 75 % 
całości zadania.  
Pan Podemski wrócił również do tematu imprez kulturalnych, informując że impreza „Wianki” 
przyciągnęła tysiące ludzi, Wójt dodał, że nawet gdyby nie doszło do sytuacji, że w lasku Guć 
nie byłoby wody, na pewno nie zmieściłaby się tam scena, a agencja która organizowała 
koncert nie dopuściłaby do jego organizacji w lasku Guć. Wójt dziękował Sołtysowi,                              
za zaangażowanie w organizacji, za gościnność w Sołectwie. Pan Podemski dodał, że należy tą 
tradycję organizacji „Wianków” utrzymać. Jednakże należy dodać, że inne imprezy typu 
zawody strażackie są coraz słabsze, należy się zastanowić czy nie zrezygnować  z zawodów na 
rzecz np. obchodów „Dnia Strażaka”. Jeżeli chodzi o Dożynki to Wójt proponował, że jeżeli 
jest wola organizacji „Dożynek” to należy je zorganizować pod hasłem Dożynki Wiejsko-
Gminne w Boguszynie.  
Następnie Wójt wspomniał o projekcie który jest na etapie oceny. Jest to projekt który 
zapewnia dostęp do komputera, internetu rodzinom objętym pieczą pomocy społecznej, gdzie 
kryterium dochodowe nie przekracza dochodów wynikających z kryterium pomocy społecznej, 
a także rodzinom niepełnosprawnym, chorym, osobom 50+, oraz 17 jednostkom podległym-
szkoły, obiekty urzędu.  
Na zakończenie Wójt dodał, że w chwili obecnej gorącym tematem są śmieci, każdego dnia 
mieszkańcy dzwonią i dopytują o gospodarkę odpadami.  Od piątku będą do mieszkańców 
docierały materiały informacyjne w sprawie sposobu segregacji śmieci oraz harmonogram 
odbioru odpadów. W przyszłym tygodniu będzie także rozdawany pakiet startowy. Wójt dodał, 
że pojawiła się sytuacja, że mieszkańcy na upór zmieniają swoje deklaracje śmieciowe. 
Decydują się na rezygnację z segregacji, wolą płacić więcej a nie segregować.  
Przewodniczący podziękował Wójtowi i przeszedł do realizacji punktów sesji. 
 

                                                 
1 Za: Sprawozdanie roczne z działalności oraz informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie działania 
Komendy Powiatowej Policji w Środzie Wlkp. w roku 2012. Wyk./opr. Nadkom. P. Ardelli – Pełnomocnik ds. OIN. 
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Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do Programu „Wielkopolska Odnowa 
Wsi 2013-2020”. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, który w związku z brakiem pytań 
przeszedł do głosowania za podjęciem uchwały.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”.  
► Uchwała Nr XXXII/197/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 27 czerwca 2013 
r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego gminy Nowe Miasto nad 
Wart ą, w zakresie nieruchomości położonych w miejscowości Wolica Pusta.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, który w związku z brakiem pytań 
przeszedł do głosowania za podjęciem uchwały.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 1 głos 
„wstrzymujący”.  
► Uchwała Nr XXXII/198/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 27 czerwca 2013 
r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Chocicza. 

Projekt uchwały oraz pismo mieszkańców i Sołtysa wsi z propozycją nazwy ulicy 
„Wrzosowa” odczytał Przewodniczący Rady. 

Radna Zofia Kędziora pytała czy mieszkańcy wiedzą o propozycji pana Sołtysa na 
nazwę ulicy, gdyż na ostatniej komisji Rada usłyszała, że mieszkańcy proponują ulicę 
Słoneczną.  

Pan Wincenty Pawelczyk informował, że mieszkańcy wiedzą o zamiarze nadania ulicy 
Wrzosowej, sami pod wnioskiem o nadanie takiej nazwy się podpisali. Konsekwentnie 
następne powstałe ulice będą nadawane wg. nazw kwiatów, gdyż zbożowe nazwy ulic tym 
osobom nie odpowiadają.  

W związku z brakiem dalszych pytań przeszedł do głosowania za podjęciem uchwały. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 1 głos 
„wstrzymujący”.  
► Uchwała Nr XXXII/199/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 27 czerwca 2013 
r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 11) Przyjęcie uchwały w sprawie udzielania i rozliczania dotacji na rzecz publicznych 
przedszkoli oraz placówek prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostki 
samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 
ich wykorzystania.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, który w związku z brakiem pytań 
przeszedł do głosowania za podjęciem uchwały.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”.  
► Uchwała Nr XXXII/200/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 27 czerwca 2013 
r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 12) Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Sołtysa Sołectwa Szypłów. 
Projekt uchwały oraz rezygnację Sołtysa wsi Szypłów pana Jarosława Wawrzyniaka 

odczytał Przewodniczący Rady, który prosił o propozycję kiedy zebranie miałoby się odbyć.     
Wójt proponował zaplanowanie terminu zebrania wiejskiego na 15 lipca br. na godzinę 

19 00.  
W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania za podjęciem 

uchwały.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”.  
► Uchwała Nr XXXII/201/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 27 czerwca 2013 
r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 13) Interpelacje Radnych. 

W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący zaproponował przejście do punktu 
kolejnego. 
 
Ad 14) Wolne głosy i wnioski. 
► Głos zabrał Radny Juliusz Twardowski, który odniósł się do sprawy poruszonej przez pana 
Wójta odnośnie zmiany deklaracji śmieciowych mieszkańców gminy. Pan Twardowski wyraził 
zdanie, że być może mieszkańcy wystraszyli się, że zbyt dokładnie będą musieli czyścić np. 
słoiki, butelki i przez to wzrosną też rachunki za wodę.  Radny wyraził nadzieję, że tak nie jest, 
a osoby które dotychczas segregowały odpady będą konsekwentnie segregować, ale należy 
pilnować żeby nie było wysokich zaległości za odbiór odpadów, gdyż w konsekwencji to 
pozostali mieszkańcy będą musieli płacić za dłużników.  
 Wójt informował Radnego, że dotychczas ta segregacja nie była tak dokładna jak będzie 
teraz, kiedyś samochód odebrał np. plastikowe butelki i wrzucał na samochód, teraz segregacja 
będzie bardziej dokładna, a przewoźnicy do odpadów wysegregowanych będą podchodzili 
dokładniej.  

Radny Twardowski informował, że na ulicy szkolnej został położony chodnik, Radny 
pytał panią Sołtys Agnieszką Król, czy pozostałe płytki będą wykorzystane na jakiś inny cel.  
 Pani Agnieszka Król informowała, że płytki te są już rozplanowane na inne chodniki,               
te które mają ubytki a na pewno nie będą wymieniane na kostkę brukową.   
► Pani Magdalena Rodziak, Sołtys wsi Chromiec, pytała czy dojdzie do skutku finansowanie 
przejazdu Sołtysów do Sampolna. 
 Radny Wincenty Pawelczyk dodał, że jest to piknik organizowany dla Sołtysów, 
gwiazdą spotkania będzie zespół Łzy, Radny prosił o częściowe sfinansowanie przejazdu.  
 Wójt informował, że z kosztów Rady nie może być to finansowane gdyż wtedy i Radni 
musieliby jechać, ale czy taki sponsoring można zrobić Wójt nie jest pewien.  
 Radna Julia Rzepka wyraził zdanie, że należy nad tą sprawą się zastanowić, bo za 
chwilę przyjdą inni i też będą chcieli aby pan Wójt z budżetu finansował im przejazd na 
wycieczkę.  
Ponadto Radna pytała jak wygląda sytuacja z deklaracjami w Klęce, gdyż ma się rozumieć, że 
każdy mieszkaniec indywidualnie złożył deklarację. 

Wójt informował Radną, że sprawa w Klęce w blokach wygląda w ten sposób, że każdy 
mieszkaniec indywidualnie złożył deklarację, w kwestii kubłów, to w Klęce będzie na klatkę  
schodową jeden wielki kontener 1100 l, za który mieszkańcy się podzielą w kwestii opłaty, 
gdyż kosztuje on 500 zł, ale też niektóre rodziny się dogadały że będą dzierżawiły kosze od 
ZGO.  
► Radna Ewa Andrzejewska pytała Wójta na jaką kwotę został rozstrzygnięty przetarg na 
boisko sportowe w Klęce.  
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 Wójt zawiadomił, że było planowane 450 000,00 zł, rozstrzygnięto na niecałe 
400 000,00 zł, przetarg wygrała firma Kukulski. 

Radna pytała również Wójta czy kwotę zróżnicowania stawek odpłatności za odpady 
można zróżnicować po pół roku czy w każdym momencie. 
 Wójt informował, że nie ma w tej kwestii ograniczenia, można zróżnicować kwotę                  
w każdym momencie.  
► Radny Jacek Nyczke,  sygnalizował problem jaki istnieje na drodze powiatowej 
prowadzącej do Dębna, gdzie w rezerwacie jest bardzo dużo starych drzew i nagminnie łamią 
się tam konary. Są one tak duże i ciężkie, że mogą komuś zrobić krzywdę, może tam dojść do 
nieszczęścia. Ostatnio była sytuacja, że jeden ze złamanych konarów zablokował drogę                          
a w tym momencie akurat był rajd rowerowy w którym udział brało 500 osób, meta była                   
w Hermanowie i szczęście, że stało się to w czasie kiedy nikt tam nie jechał.  
 Radny Marek Mroziński informował, że najlepiej niech Gmina wystąpi z oficjalnym 
pismem do DOŚ w Poznaniu z prośbą o wycinkę konarów w tym miejscu, gdyż kiedy 
nadleśnictwo wystąpi z problemem to zapewne pismo z powrotem zostanie odesłane.  
 Wójt informował, że zwróci się z tą sprawą do odpowiednich służb. 
► Radna Zofia Kędziora informowała, że jeżeli uraziła swoją wypowiedzią pana Wójta na 
ostatniej sesji to przeprasza, ale pytanie ze strony Radnej pojawiło się stąd, że były telefony od 
mieszkańców z informacją, że Radna się deklarowała, że będą Dożynki Gminne, a Dożynek 
Gminnych nie ma. Dlatego Radna zdecydowała, wyjaśnić tą sprawę oficjalnie, bo sama 
oficjalnie deklarowała się na sesji w zeszłym roku, że Dożynki Gminne zostaną zorganizowane 
w Boguszynie, aby utrzymać tradycję. Radna oficjalnie zrezygnowała z chęci organizacji 
imprezy Dożynkowej w Sołectwie Boguszyn, aby wyprowadzić Wójta z błędu, że Radna robi 
komuś kampanię. Radna prosiła również aby pod jej adresem nie wysyłać słów niestosownych, 
bo uważa, że nie zasługuje na takie słowa wypowiadane przez niektóre osoby.   
Na zakończenie Radna dodała, że to iż rezygnuje z Dożynek u siebie w sołectwie nie oznacza 
że nie chce aby Dożynki Gminne się nie odbyły, bo nie chodzi o ściąganie wielkich gwiazd, ale 
o utrzymanie skromnej tradycji Gminy Nowe Miasto jakim był obrzęd Dożynkowy.  
Następnie Radna pytała czy wiadomo już coś na temat pakietów startowych do poszczególnych 
posesji, ponieważ na zebraniu z przedstawicielami ZGO w Boguszynie była oficjalna 
deklaracja, że do końca czerwca lub w pierwszych dniach lipca do każdej posesji trafi pakiet 
startowy, jak również będzie podany termin odbioru odpadów.  
 Wójt informował, że w dniu jutrzejszym mają dotrzeć materiały informacyjne, i od razu 
trafią one do Sołtysów. Być może i jutro dotrą pakiety startowe, ale pewności takiej nie ma.   
► Radny Wincenty Pawelczyk, informował o zamiarze stworzenia jednej drużyny sportowej 
gminnej, zamysł jest taki aby stworzyć to na mocy stowarzyszenia, będzie to drużyna                          
z zawodnikami z całej gminy. Będzie to temat na kolejną sesję.  
 Wójt informował, że dobrze iż sprawa została poruszona, ponieważ Wójt od dawna 
nosił się z zamiarem aby taką drużynę reprezentacji Gminy Nowe Miasto nad Wartą stworzyć. 
Do tej pory była drużyna przyzakładowa PhytoPharm Klęka, ale zakład już środków 
pieniężnych nie nakłada na tą drużynę. Jeżeli taka drużyna będzie miała osobowość prawną to 
może się ubiegać o środki finansowe z różnych źródeł na swoje utrzymanie.  Poza tym jest też 
duże boisko w Klęce, którego jest szkoda ponieważ jest w coraz gorszym stanie, nikt o to nie 
dba.  
► Radny Juliusz Twardowski pytał ile mniej więcej kosztuje utrzymanie boiska w Klęce.             

Wójt informował, że trudno jest oszacować, bo środki finansowe daje zakład, Gmina 
dotychczas dawała sprzęt do koszenia, pracownika, zakład prawdopodobnie ponosił nakłady w 
wysokości ok. 70 tys. zł.                    
► Radna Julia Rzepka pytała Przewodniczącego czy wpłynęło do Rady pismo od mieszkańca 
Nowego Miasta, pana Adama Kowalewskiego z prośbą o wsparcie finansowe.  
 Przewodniczący informował, że takie pismo jest zarejestrowane w biurze rady. 
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 Wójt informował, że będzie trzeba pomyśleć o rozwiązaniu w tej kwestii może przez 
GZEAS, gdyż była już prowadzona rozmowa w tej sprawie z panem Piotrem Czeszykiem. 
►  Pan Grzegorz Gogulski Sołtys wsi Klęka, informował, że jeżeli powstanie jakiś klub 
sportowy na zasadzie stowarzyszenia, to będzie to najlepsze rozwiązanie. Ponieważ stworzenie 
drużyny funkcjonującej na zasadzie sponsoringu będzie krótkotrwałym rozwiązaniem, gdyż 
taki sponsoring szybko się kończy. A szkoda jest obiektu sportowego w Klęce, ponieważ jest to 
ładne, duże boisko które wymaga nakładów finansowych, aby je utrzymać na poziomie.  
► Radny Jacek Nyczke, na zakończenie informował, że dzisiejsza sesja obyła się w nowo 
wyremontowanej świetlicy w Wolicy Koziej z funduszy PROW, w Sołectwie działa też 
Ochotnicza Straż Pożarna, w związku z powyższym Radny zapraszał do zwiedzenia świetlicy             
i remizy.  
► Radna Zofia Kędziora informowała, że jeśli ma powstać klub sportowy działający na 
prawach stowarzyszenia, to musi to powstać w tym roku, aby móc ubiegać się o środki 
finansowe w przyszłym roku. Poza tym Radna ma numer telefonu, gdzie może klub sportowy 
ubiegać się o środki finansowe.       
         
Ad 15) Zamknięcie sesji. 

O godzinie 1830 Przewodniczący zamknął XXXII Sesję. 
 
Protokołowała                  Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy     Przewodniczący rady Gminy 
Julita Ciarcińska-Wachowiak           /-/ Janusz Janicki 


